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Альберто 
Хосе Алонсо: 
«Аргентина і 
Україна  
на шляху до 
подальшого 
поглиблення 
дружніх 
зв’язків»
Альберто Хосе Алонсо – Посол Аргентинської Республіки в Україні, який у червні 
2016 року приступив до виконання обов’язків у Києві. Закінчив Університет Буенос-
Айреса за фахом бізнес-адміністрування, а також Національний університет Афін, 
де отримав диплом магістра з питань державного управління. Надає перевагу 
адміністративним та економічним темам. Одружений, має двох дітей.

Перші враження 
Я приїхав до Києва лише 40 днів тому, 

але у мене вже склалася загальна уява про 
Україну, оскільки в Міністерстві закор-
донних справ Аргентинської Республіки 
я очолював Департамент Східної Європи, 
і України була однією з країн, за розвит-
ком економічних, комерційних, політич-
них та культурних подій якої ми уважно 
стежили. Перше враження підтвердило 
мої уявлення про Київ, адже це дуже гар-
не місто, яке відкриває мені свою історію, 
свою культуру, свої тисячолітні традиції, і 
я прагну пізнати всю історичну, культурну 
і традиційну спадщину Києва, а надалі й 
інших міст України.

Мені дуже цікаво познайомитися з 
іншими українськими містами, перші, 
що спадають на думку, це Львів, Одеса, 
Дніпро. Хоча наразі Київ ще може мені 
багато чого запропонувати, втім, я чудово 
знаю, що згадані міста також мають вели-
ку культурну та мистецьку спадщину, про-
позиції щодо торгівлі та взаємного обміну, 
які можуть зацікавити Аргентину. Зви-
чайно, Україна не вичерпується Києвом. 

Це досить різнобарвна й різноманітна 
країна, яка вражає своїми просторами, 
тут насправді є на що подивитися, і я хотів 
би глибше ознайомитися з нею. Сподіва-
юся, що наступного року ми проведемо 
різноманітні заходи економічного і ко-
мерційного характеру з TradeСlub, який 
організовує поїздки до різних міст по всій 
Україні.

Історія дружби, перевірена часом
Розглядаючи сьогодення, варто зроби-

ти невеликий екскурс в минуле. Якими 
ж були традиційні зв’язки між Україною 
і Аргентиною? Слід зазначити, що друж-
німи! Україна має одну з найчисельніших 
діаспор в Аргентині. Відносини між на-
шими країнами живилися великим пото-
ком української імміграції в Аргентину, 
яка відбувалася в різні історичні періоди 
з кінця XIX і протягом XX сторіч, і сьогод-
ні це втілилося в значній кількості арген-
тинсько-українських сімей. Вважається, 
що приблизно 250.000 – 300.000 українців 
приїхали до Аргентини протягом цих чо-
тирьох історичних хвиль: 1897 – 1914 рр., 
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Республіки в Україні



41www.ukrbizn.com

А
р

ген
ти

н
а о

т А
 д

о
 Я

1920  – 1939 рр., 1946  – 1960 рр., а остан-
ня, яка й нині триває, почалася 1994 року. 
Українська діаспора повністю інтегрува-
лася в аргентинське суспільство. Сьогод-
ні 500 тисяч аргентинців визнають своє 
українське коріння. Це суттєва цифра, 
беручи до уваги, що в Аргентині прожи-
ває близько 40–42 мільйонів людей, що 
зумовило надання особливого значення 
дипломатичним відносинам між нашими 
країнами.

Аргентина була єдиною країною в Ла-
тинській Америці, яка визнала Народ-
ну Українську Республіку в 1921 році. 70 
років по тому, в грудні 1991 року, Аргенти-
на так само була першою Латиноамерикан-
ською країною і однією з перших у світі, 
яка визнала незалежність України. У 1992 
році почалися двосторонні відносини між 
нашими країнами. В 2017 році ми відзна-
чатимемо 25-ту річницю встановлення 
дипломатичних відносин між Аргенти-
ною і Україною. В 1993 році були відкриті 
Посольство Аргентинської Республіки 
в Україні та України в Аргентині. В 1995 
році відбувся перший офіційний візит 
Президента України в Аргентину, а в 1998 
році з візитом у відповідь до України при-
був Президент Аргентинської Республіки. 
Під час цього візиту була підписана Угода 
про дружбу і співробітництво між двома 
країнами. В 2011 році з офіційним візитом 
до України приїжджає Міністр закордон-
них справ Аргентини. Цього разу була під-
писана Угода між Аргентиною і Україною 
про скасування візового режиму. Протя-
гом понад 20 років ми підписали більше 
30 взаємовигідних міждержавних угод. У 
2015 році, з приходом до влади нинішньо-
го президента Аргентини Маурісіо Макрі, 
розпочався новий етап розвитку двосто-
ронніх відносин, і спільно з українськи-
ми колегами ми проводимо консультації 
щодо «перезапуску» усталених механізмів 
двосторонніх відносин.

Осередок культури – 
Аргентинський дім в Києві

Широка культурно-освітня та дипло-
матична діяльність, а особливо успішна 
інтеграція великої кількості українців в 
Аргентині  – все це втілилося в посилен-
ні активності української громади, яка 
пустила своє коріння в багатьох арген-
тинських провінціях, а саме: Буенос-Ай-
рес, Чако і Місьйонес, а також в столиці 
Аргентини  – Буенос-Айресі. Йдеться про 
декілька українських громад, які постійно 
проводять різноманітні культурно-освіт-
ні заходи, поширюючи звичаї, традиції та 
історію свого народу. До речі, Посольство 
України в Аргентині постійно підтримує 
контакти з активістами діаспори.

Щодо України, маю зізнатися, що це ве-

лика удача, що ми відкрили Аргентинсь-
кий дім в Україні, оскільки завдяки його 
діяльності значна кількість українців знай-
омиться з Аргентинською Республікою як 
країною з потужним економічним і комер-
ційним потенціалом, багатими культурни-
ми традиціями та історичною спадщиною. 
Подібних закладів у світі дуже небагато. В 
Аргентинському домі ми проводимо різ-
номанітні заходи: семінари з питань ро-
звитку торгівлі та залучення інвестицій, 
майстер-класи з аргентинської кухні, тут 
працює школа танго і школа туризму для 
туроператорів, проводяться цикли кіно-
показів, а також літературні презентації. 
Нещодавно у нас була презентація твор-
чого доробку Хорхе Луїса Борхеса, одного 
з найвидатніших аргентинських письмен-
ників. Насправді наша діяльність має ши-
рокий відгук серед українців, не лише тих, 
які мешкають в Києві, але й в інших регіо-
нах України. Ми вважаємо, що наші друж-
ні зв’язки ще глибше реалізуються через 
нові покоління – нещодавно у співпраці з 
загальноосвітніми школами Києва в Ар-
гентинському домі завершився конкурс 
дитячого малюнка на честь Двохсотріччя 
Проголошення Незалежності Аргентини.

Щодо розвитку освітніх програм, то хо-
чу акцентувати увагу на події, яка сталася 
минулого року. Після тривалих двосто-
ронніх переговорів, набула чинності Уго-
да про взаємне визнання документів про 
вищу освіту. Це було великим прагненням 
української громади в Аргентині, яке нині 
втілилося в життя.
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З жалем маю констатувати, що най-
більші проблеми, з якими ми стикаємося 
не лише в Аргентині та Україні, але й в 
усьому світі, це бюджетне фінансування. 
Запевняю, щоб відкрити Аргентинський 
дім в Україні, ми мали докласти дуже ба-
гато зусиль, переконувати в доцільності 
існування цього закладу, щоб отрима-
ти засоби його фінансування. І нині 
ми намагаємося імпровізувати, 
організовувати заходи з мінімаль-
ним бюджетом, але здатні забез-
печити проведення ефективних 
програм поширення нашої куль-
тури.

Наскільки мені відомо, то 
певна кількість аргентинсь-
ких компаній, що працюють 
в Україні, люб’язно нада-
ють посильну фінансову 
підтримку для проведення 
культурно-освітніх програм 
згідно з своїми можливо-
стями. Вочевидь, подібна 
допомога є від українських 
компаній, які працюють в 
Аргентині. Проте, це вже 
компетенція мого колеги – 
Посла України в Арген-
тині.

Співпраця має 
розширюватися! 

Побажання, яке я 
хочу передати чита-
чам, особливо з огляду 
на назву Вашого Видав-
ничого дому – «Україна 
Бізнес», це те, що україн-
ський і аргентинський 
уряди дуже наполег-
ливо працюють для 
активізації економіч-
но-торговельних 
відносин, тому що 
ми вважаємо, що 
обидві країни мають 
не аби який потенціал 
для того, щоб у най-
ближчому майбутньому, 
краще, ніж сьогодні, розвивалася 
торгівля та економіка, щоб інтен-
сивніше здійснювався торговий 
обмін. Цей процес можливий за 
умов забезпечення збалансова-
ного економічного зростання обох країн, 
тому що коли одна країна розвивається, 
а інша  – ні, то рано чи пізно, виникають 
проблеми з товарообміном, оскільки менш 
розвинена сторона вимагатиме збалансу-
вання рахунків. Саме тому ми вважаємо 
вкрай важливим до кінця 2016 року про-
вести політичні консультації та засідан-
ня спільної комісії, де розглядатиметься 

економічно-торговельне співробітництво. 
Хоча Аргентина і Україна є конкуруючими 
і потужними країнами в сільськогоспо-
дарській та промисловій галузях, не дарма 
ж Аргентину в свій час називали житни-
цею світу, а Україну – житницею Європи, 
не- зважаючи на це, існують широкі 

взаємодоповнюючі можливості 
для співпраці у сфері еко-

номіки, які можуть 
бути використані 

для ін-
тенсив-
ного 

еко-
номічного 

розвитку і ро-
сту торгового об-

міну.
Я впевнений, що 

так і буде, оскільки 
бачу волю не лише 

уряду Аргентини, 
але й українсь-

кого, в цьому я 
мав можливість 
переконатися 

під час зустрічей 
з представниками 

української влади. Без сум-
ніву, ми зможемо провести ці 
консультації і переговори, які 

я вважаю дуже важливими, щоб 
відновити і вдихнути нове життя 
не лише в торгівлю і економіку, а й 

в політичні та культурні відносини між 
нашими країнами, які є дуже плідними. 
Цим потужним зв’язкам ми, безпереч-
но, зобов’язані українсько-аргентинській 
діаспорі. Варто відзначити почуття добро-
зичливості, з якою симпатією ставиться 
українське суспільство до аргентинців, 
у цьому я зміг пересвідчитися на при-
кладі діяльності, яка розгортається в 
Аргентинському домі. Я думаю, що ми 
повинні наполегливо працювати, щоб вже 
найближчими роками змогли сказати, що 
відносини між Аргентиною і Україною 
стали набагато глибшими, розвинутими 
і міцнішими. Я хотів би наостанок дода-
ти, що протягом майже 100 років історії 
відносин між нашими країнами ми багато 

дали один одному, втім, на мою дум-
ку, ми заслуговуємо і можемо дати 

набагато більше, і ми в змозі досягти 
успіху, і нехай всі наші досягнення будуть 
не на благо пана Посла або Посольства, а 
на благо Аргентини і України.

Матеріал люб’язно наданий  
Посольством Аргентинської Республіки  

в Україні
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